
 

 

 
 
Hoeders van het Amaryllis-gedachtengoed 
 
Ik kan me de nacht van 4 op 5 januari 2015 nog heel goed herinneren. Het gevoel kwam overeen met het 
gevoel wat sommigen misschien hadden rondom het millennium. Toen waren mensen bang dat alles wat 
digitaal was zou ontploffen. Dat viel mee, gelukkig. 
 
Met de komst van de decentralisaties voelde ik ook zo’n soort spanning: komt dit wel goed? Ik wond me 
erover op dat er gemeenten waren die hun wijkteams nog aan het samenstellen waren en die nog geen 
idee hadden hoe ze de decentralisaties zouden opvangen. Het kon toen, me druk maken om anderen, want 
wij hadden het in Leeuwarden goed voor elkaar. Ik heb de afgelopen tien jaar op verschillende congressen 
workshops gegeven over hoe we in Leeuwarden al vanaf 2008 in het 'Frontlijnteam' met de wijkaanpak 
werkten. Ik vertelde dan hoe we dat deden, en met welke bedoeling die bijzondere aanpak was ontstaan. 
 
De bedoeling was om bij elke stap met één hulpverlener, één gezin en één plan te durven aansluiten bij de 
vragen van de gezinnen in de wijk. Het betekende dat we van de gebaande paden afweken. Dat maakte 
het uniek. Het was zelfs zó’n goed voorbeeld dat het college van B en W besloot dat onze aanpak dé 
werkwijze zou worden voor heel Leeuwarden. Geen oude wijn in nieuwe zakken dus. Op die manier 
zouden de decentralisaties prima 'landen'. Leeuwarden ging het echt anders doen. 
 
De bestaande organisaties richtten een coöperatie op. De toekomstige medewerkers deden een Talenten 
Motivatie Analyse om goede teams samen te stellen die elkaars elkaars kracht en elkaars talenten konden 
versterken. Per 1 januari 2015 traden al die medewerkers officieel in dienst: zo ontstond de Coöperatie 
Amaryllis. Aan de hand van de waarden van Amaryllis en op basis van inhoud en visie werden de teams 
gecoacht en aangestuurd. Er ontstond een fantastische energie waardoor we met elkaar konden bouwen 
en doorpakken. Dankzij het vertrouwen van het college van B en W, die pal achter de aanpak stond, 
konden we doen wat nodig was. Wat een mooie tijd was dat! 
 
Als iemand toen tegen me had gezegd dat het college drie jaar later de helft van het budget van de 
wijkteams zou wegbezuinigen omdat het niet meer in hun aanpak geloofde, had ik dat niet geloofd. 
Krankzinnig zou ik dat vinden. 
 
En toch is het nu zo: de helft van het budget van de coöperatie (die ondertussen een stichting was 
geworden) wordt bezuinigd in verband met de financiële tekorten in het sociaal domein. Het voelt alsof al 
het werk en de investeringen van de afgelopen jaren voor niets zijn geweest.  
Sociaal werkers zijn geschrokken, maar ook teleurgesteld. Zij hadden zich het werken volgens de 
bijzondere bedoeling – zoals we ze dat hadden beloofd – anders voorgesteld. Nu verlaten ze de 
organisatie. En dat vind ik zo erg. Ik besef dat het niet is te stoppen. Sterker nog, ik ben zelf ook 
weggegaan. Het enige waar ik nu vurig op hoop, is dat onze sociaal werkers andere mensen kunnen 
besmetten met alles wat zij in de afgelopen jaren in Leeuwarden hebben geleerd. Want op die manier blijft 
de visie en het werken volgens de Amaryllis-bedoeling voortbestaan. 
 
Nynke Andringa werkt nu als zelfstandig ondernemer (innovatie en advies) in het sociaal domein. Op dit 
moment werkt ze als coördinator preventie Jeugd bij de gemeenten Veendam en Pekela. Ook is ze 
'kwartiermaker' in opdracht van De Goede Gieren (armoedebestrijding); ze zet coöperatie Amargi op in 
verschillende Friese gemeenten. 
 


